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      Аннотация

    
        
          Предметом исследования является использование лингвистического анализа профессионально-ориентированного текста, как основа развития переводческой компетенции будущих переводчиков в системе дополнительного образования вуза.  Целью исследования является разработка модели формирования переводческой компетенции будущих переводчиков в системе дополнительного образования вуза на основе лингвистического анализа профессионально-ориентированных текстов.  Исследование проводилось с применением теоретических и эмпирических методов.  Результатами исследования являются:  1) анализ теоретико-методологических основ формирования переводческой компетенции будущих переводчиков в системе дополнительного образования вуза;  2) проектирование модели формирования переводческой компетенции будущих переводчиков в системе дополнительного образования вуза на основе лингвистического анализа профессионально-ориентированных тестов; 3) анализирование учебно-методических комплексов по программе «Переводчик в сфере профессиональной коммуникации» в системе дополнительного образования вуза;  4) проведение опытно-экспериментальной работы по реализации модели формирования переводческой компетенции слушателей программы профессиональной переподготовки в системе дополнительного образования вуза на основе лингвистического анализа профессионально- ориентированных текстов;  5) составление методических рекомендаций по лингвистическому анализу профессионально-ориентированных текстов для формирования переводческой компетенции слушателей программы профессиональной переподготовки «Переводчик в сфере профессиональной коммуникации». Результаты данного исследования могут быть внедрены в процесс обучения слушателей на разных этапах переподготовки, в системе дополнительного образования вуза, в процессе разработки учебников и учебно-методических материалов.
        

        
          The subject of the research is the use of linguistic analysis of a professionally oriented text as the basis for the development of the translation competence of future translators in the system of additional education at the university.  The aim of the research is the development of the model for the formation of the translation competence of future translators in the system of additional education at the university based on the linguistic analysis of professionally oriented texts.  The work was conducted with theoretical and empirical methods.  Research results are the following:  1) analysis of the theoretical and methodological foundations of the formation of the translation competence of future translators in the system of additional education at the university;  2) the development of the model for the formation of the translation competence of future translators in the system of additional education at the university based on the linguistic analysis of professionally oriented texts;  3) analysis of educational and methodological complexes for the program "Translator in the field of professional communication" in the system of additional education at the university;  4) realisation the experimental work on the actualization of the model for the formation of the translation competence of audience of the professional retraining program in the system of additional education at the university based on the linguistic analysis of professionally oriented texts;  5) preparation of guidelines for the linguistic analysis of professionally oriented texts for the formation of translation competence of audience of the professional retraining program "Translator in the field of professional communication".  The results of this work can be applied to the process of teaching audience at different stages of retraining, in the system of additional education, in the process of developing textbooks and teaching material.
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